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Zusammenfassung

        
Bei 232 Schwangeren werden insgesamt 289 Ultraschalluntersuchungen im Verlauf der Schwangerschaft durchgeführt, bei denen neben 10 fetalen Parametern auch der größte Plazentadurchmesser und die Plazentahöhe (Plazentadicke) gemessen werden. Die Wachstumskurven des Plazentadurchmessers, und des errechneten Plazentavolumens korrelieren gut mit dem Schwangerschaftsalter, im Gegensatz zur Plazentadicke. Der Plazentadurchmesser korreliert auch gut mit den meisten fetalen Parametern. Die Medianwerte dieser Parameter und des Plazentadurchmessers ergeben zusammen ein Plazentosomatogramm. Die Quotienten des Plazentadurchmessers sowie der Plazentadicke mit den einzelnen Parametern zeigen hyperbole Kurvenverläufe, die durch die raschere Zunahme der fetalen Masse gegenüber der nur langsam wachsenden Plazenta bedingt sind.


      
        
Abstract

        
A total of 289 ultrasonic examinations was carried out in 232 pregnant women during their pregnancy period. Besides 10 foetal Parameters, the measured data included the greatest placental diameter and thickness of the placenta. The growth curves of the placental diameter and of the calculated placental volume correlate well with the foetal stage in terms of pregnancy period, in contrast to the thickness of the placenta. The placental diameter correlates well also with most of the foetal parameters. The average values of these parameters and of the placental diameter yield a placentosomatogram. The quotients of the placental diameter as well as of the thickness of the placenta with the individual parameters yield curves of hyperbolic shape due to the more rapid increase of the foetal mass compared with the slow growth of the placenta.
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